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Warszawa, 2023-04-26

Ireneusz Raś

minister aktywów państwowych

Interpelacja nr 40670

Interpelacja w sprawie budowy małego reaktora jądrowego 
(SMR) na terenie huty ArcelorMittal w Krakowie

 

Szanowny Pan

Mateusz Morawiecki 

Prezes Rady Ministrów 

 

Szanowny Panie Premierze,

Ze względu na ogłoszoną w dniu 17 kwietnia br. przez Pana Premiera  i Prezesa PKN Orlen
Daniela Obajtka informację w sprawie budowy małych reaktorów jądrowych (SMR) na terenie
Polski i lokalizacją jednego z reaktorów w Krakowie - Nowej Hucie oraz co za tym idzie ważnym
interesem społecznym związanym z tą inwestycją, zwracam się z prośbą  o udzielenie
szczegółowych odpowiedzi na poniższe pytania:

Jak wyglądają szczegóły planowanej budowy  małego reaktora modułowego na terenach
należących dziś do huty ArcelorMittal w Krakowie ? Kiedy miałaby się rozpocząć budowa
reaktora w Krakowie - Nowej Hucie ?
Czy aktualnie trwają rozmowy z  przedstawicielami ArcelorMittal  w sprawie budowy
reaktora SMR na terenach obecnie należących do spółki?
Czy prowadzone są rozmowy z władzami Miasta Krakowa w przedmiocie budowy
reaktorów, a jeśli tak to jak wygląda stopień zaawansowania tych  rozmów ?
Jaki zespół ekspertów jest odpowiedzialny za przedstawianie wstępnych lokalizacji
budowy reaktorów SMR, kto otrzyma te rekomendacje oraz kto podejmie decyzję o ich
ostatecznej lokalizacji ?
Jaki będzie koszt budowy elektrowni SMR Kraków - Nowa  Huta  biorąc pod uwagę
informację, iż stanowi to 10% kosztu w stosunku do kosztu tradycyjnej elektrowni
atomowej. Pan Premier wspomniał ze jest to zaledwie 10% kosztu bodowy  jednak o
jakich kwotach jest tu mowa ?
Ile według przeprowadzonych analiz powstanie nowych miejsce pracy w Małopolsce w
związku z tą inwestycją?
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Czy na terenie Krakowa lub Małopolski powstaną lub już istnieją zakłady, które będą
wytwarzać wsad techniczny do SMR ?
Prezes Daniel Obajtek podczas wystąpienia na konferencji mówił o kwotach rzędu 320
miliardów złotych jakie zostaną przeznaczone na transformacje energetyczną Polski,
dlatego chciałbym poprosić o informację jakie środki zostaną przeznaczone dla Krakowa i
Małopolski oraz jakie inwestycje PKN Orlen planuje do momentu utworzenia reaktora na
terenie dzisiejszej huty ArcelorMittal w Krakowie - Nowej Hucie.
Jak wygląda aktualna struktura Spółki Orlen Synthos Green Energy i kto zasiada w jej
zarządzie oraz jakie pobiera z tego tytułu wynagrodzenie ?
Jaki procent udziału w ww. Spółce posiada PKN Orlen ?
Jak wygląda system bezpieczeństwa małych reaktorów?  Na czym polega pasywny
system bezpieczeństwa o którym podczas konferencji mówił prezes Daniel Obajtek ?
Kiedy zostaną podjęte konsultacje społeczne w sprawie budowy małego reaktora w
Krakowie i w jakiej formule będą się odbywać ?  
Kto będzie odpowiedzialny za wykonanie badań geologicznych na terenie huty
ArcelorMittal ?

Z poważaniem,

Ireneusz Raś

Poseł na Sejm RP
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